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8. februar 2018 

   
 Jannicke Helland   
 møteleiar     
  utvalssekretær 
 

 

  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

017/2017 
 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 04.12.2017 

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Arthur Kleiveland 17/2337 17/14595 

   

Godkjenning av innkalling og saksliste  

 

Saksopplysingar: 

Innkalling og saksliste sendte ut både på e-post og i papir. 
 

Framlegg til vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjend. 

 

 

 

  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

018/2017 
 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 04.12.2017 

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Arthur Kleiveland 17/2337 17/14575 

   

Godkjenning av møtebok  

 

Saksopplysingar: 

Møtebok for 24. oktober 2017 er vedlagt. 
 

Framlegg til vedtak: 
 
Møtebok vert godkjend 

 

 

Vedlegg: 

Møtebok - RMNF 24. okt 2017 

 

  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

019/2017 
 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 04.12.2017 

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Arthur Kleiveland 17/2337 17/14596 

   

Meldingar og referatsaker  

 

Saksopplysingar: 

Det vert lagt fram følgjande meldingar og referatsaker: 
a. Referat frå seminar om velferdsteknologi på Frekhaug 7.11.2017 
b. Oppsummering frå pårørandekurs for demens 
c. Samråd mellom formannskapet og råd for menneske med nedsett funksjonsevne/eldrerådet 
 

Framlegg til vedtak: 
 
Meldingar og referatsaker vert tekne til orientering 

 

 

 

  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

020/2017 
 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 04.12.2017 

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Arthur Kleiveland 17/2328 17/14553 

   

Høyring - Plansak 12602016000100 - Kommunedelplan for Bø  

 

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 

I planstrategien for Radøy kommune 2012-2016 vart områdeplan for Bøvågen sett opp med oppstart 
i 2012. Slik områdeplan vart starta opp og planforslag vart lagt ut til offentleg ettersyn og 
høyring. Etter høyring vart det vedteke å gjere om plantype til kommunedelplan. 
 
I planstrategi for perioden 2016 til 2020 er planlegginga vidareført som kommunedelplan for Bø. 

I kommunestyre 26.10.2017 vart det vedteke å leggje kommunedleplan Bø ut til høyring og offentleg 
ettersyn. 

Vurdering 
Rådmannen vurderer at framlegg til kommunedelplan for Bø 2017 er godt gjennomarbeid og 
kommunestyret vedtok den 26.10.17 å leggje den ut til offentleg høyring og ettersyn. Planen er 
detaljert nok til å styre arealbruken i områder der det i dag gjeld eldre, neste utbygde 
reguleringsplanar. Samstundes opnar planen for nye bustadområde og støttar opp om ei 
revitalisering av sentrum/tettstaden på Bø. 

Konklusjon 

Saka vert lagt fram for drøfting i råd for menneske med nedsett funksjonsevne 

 

Framlegg til vedtak: 
 
Saka  vert lagt fram til drøfting i rådet. 

 



 

 

Vedlegg: 

1714013 Plansak 12602016000100 - Kommunedelplan for Bø - varsel om høyring og ettersyn og 

oppheving av eldre reguleringsplanar - instansar 

Plansak 12602016000100 - Kommunedelplan for Bø - varsel om høyring og ettersyn (146982) 

Planframlegg_13112017_Plankart_KDPL_Bø_Lres(146856) 

Planframlegg_13112017_Planføresegner_KDPL_Bø(146857) 

Planframlegg_06102017_Planskindring_KDPL_Bø(142289) 

 

  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

070/2017 
 

Formannskapet i Radøy PS 09.11.2017 

 
 

Kommunestyret i Radøy PS  

076/2017 
 

Formannskapet i Radøy PS 23.11.2017 

021/2017 
 

Radøy eldreråd PS 04.12.2017 

021/2017 
 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 04.12.2017 

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Sveinung Kvamme 17/1032 17/13423 

   

Budsjett 2018 og økonomiplan 2018-21  

 

Saksopplysingar: 

Rådmannen legg med dette fram budsjett 2018 og økonomiplan 2018-21 til politisk handsaming.  

Det vedlagde dokumentet, Budsjett 2018 - Rådmannen sitt framlegg, datert 1.11.2017 inneheld alle 
pålagde skjema og tekst iht fastsetjing av skattøyre, låneopptak mv.   

I den grad den politiske handsaminga fører til endringar i budsjettala, vert det utarbeidd ny versjon 
med innarbeidde endringar. Mogelege tekstlege tilleggspunkt vert tekne inn i dokumentet etter 
politisk handsaming. 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Budsjett 2018 og økonomiplan 2018-21 vert vedteke slik det går fram av vedlagde budsjettdokument 
dagsett 1.11.2017.   
 
 

 

Formannskapet i Radøy - 070/2017 

FS - handsaming: 

Rådmann Jarle Landås sa at administrasjonen i budsjettforslaget for 2018 så langt som mogleg har 
prøvd å fanga opp bestillingane frå politisk nivå. Han peika på utfordringa som i eit stramt budsjett 
ligg i at drifta skal oppretthaldast som godt som mogleg på veg inn i Alver kommune. Han meiner det 



vil vera uheldig å gjera store kutt i drifta på veg inn i ny kommune. 
 
Økonomisjef Sveinung Kvamme sa i sin presentasjon at statleg rammetilskot og skatt aukar mindre 
enn pris- og lønsveksten neste år.  Han peika vidare på at endra reglar for eigedomsskatt slår 
betydeleg ut for Radøy, først og fremst i høve til kraftliner, men også eigedomsskatt knytt til 
fiberanlegg og industrianlegg. 
Økonomisjefen viste til at den samla veksten i budsjettrammene til drlft er på 4,8 prosent, noko meir 
enn prisvekst og noko meir enn auken i frie inntekter tilseier. I desse tala har rådmannen lagt til 
grunn ei vidareføring av driftsnivået i kommunen hausten 2017 også for 2018. 
 
Budsjettframlegget viser ein betydeleg realvekst ressursar til oppvekstsektoren. Det samla elevtalet 
går ned, men løyvingane til oppvekst aukar likevel med vel 6,5 prosent. Særleg blir Manger skule 
styrka, men også alle barnehagane og PPT får meir ressursar. 
I helse og omsorg er det NAV sosial som har største auke, 8,4 prosent. Innan drift og forvaltning er 
det drifta av brannvesen som får størst auke, mellom anna grunna auka kompetansekrav og utvida 
interkommunale samarbeid. 
 
Økonomisjefen presenterte eit budsjettframlegg med ei samla drift på nesten 308 millionar kroner, 
inkludert bruk av fond. Mindreforbruket i budsjettet (overskot) vil då bli på 1,96 mill. kroner. Av 
mindreforbruket skriv 5,7 mill. seg frå bruk av fond. Når ein korrigerer for dette, er drifta i realiteten 
negativ med 3,7 mill. 
 
Rådmannen legg opp til investeringar på nær 92 mill i 2018, noko rådmannen meiner er ekspansivt, 
særleg i høve til kommunen sin økonomiske situasjon. Rådmannen vurderer likevel investeringane 
som nødvendige for å møta ein ny situasjon frå 2020. Økonomisjefen peika på at høg grad av 
lånefinansiering gjer at lånegjelde vil auka monaleg, både i høve til samla omsetning og i høve til 
folketalet. 
 
Dei største prosjekta i 2018 er følgjande: 

· Solhall (DPS-bygget) - og kjøp og oppgradering - 21 mill. 

· Avløpsprosjekt (reinseanlegg) - 18 mill 

· Ny Bø barnehage, oppstart - 15 mill 

· Vassprosjekt - 7,5 mill 

· Kyrkja, ny varmeløysing Bø og Manger - 5 mill 

· Oppgradering omsorgsbustader - 4 mill 

· Austebygd, småbarnsavdeling - 3 mill 

 
Økonomisjefen peika på at for åra 2020 og 2021 er økonomiplanen på ein måte misvisande, fordi det 
vil vera kommunestyret i Alver kommune som vedtek budsjettet. Likevel er økonomiplanen 
retningsgjevande, også i høve til Alver kommune. Fellesnemnda skal ha økonomiplanen til uttale. 
 
Viktige investeringar økonomiplan 2019-21 

· Vass- og avløpsprosjekt 39 mill 

· Ny barnehage Bø, 37 mill 



· Ny RIB, 36 mill 

· Oppfølg bustadsosial handlingsplan, 32 mill 

· Ny brannstasjon 13 mill 

· Rådhus/kulturhus 10 mill 

· Solhall, ytterlegare ombygging, 8 mill. 
 

Rådmannen konstaterer at økonomiplanen er omfattande, men tek opp i seg viktige investeringar for 
Radøy si framtid. Han vurderer investeringane som nødvendige for å møta ein ny situasjon frå 2020. 
Lånegjelda aukar mykje, noko som fører til betydeleg auka rente- og avdragskostnader. Drifta må 
reduserast med nær 11 mill 2019 og 2020 for å få balanse i inntekter og kostnader i perioden. 
 
Ordførar Jon Askeland rosa rådmannen for budsjettframlegget, og gav uttrykk for at rådmannen i eit 
stramt budsjett har følgd bestillinga frå politikarane. 
 
Else Marie Skartveit Dale (KrF) tok opp det ho meiner er kritikkverdige bygningsmessige forhold ved 
helsestasjonen, mellom anna peika ho på tronge og smale lokalitetar og at det manglar vask fleire 
stader. Dersom det framleis skal vera helsestasjon på Manger, meiner Dale det er heilt nødvendig 
med oppgradering. 
 
Rådmann Jarle Landås sa at tilhøva ved helsestasjonen ikkje er ideelle, men ikkje helsemessig 
uforsvarleg. Han meiner det er ei oppgåve for den nye kommunen å finna betre lokale til 
helsestasjonen. 
 
Det er planen at heile Prestmarka barnehage skal inn i Solhall (tidl. DPS-bygget). Kenneth Taule 
Murberg (H) stilte difor spørsmål ved om det kan vera aktuelt å flytta helsestasjonen til dagens 
barnehagebygg. Han ønskjer å få ei enkel om det lar seg gjera om å ta i bruk dette bygget til formålet. 
Kommunalsjef for helse og omsorg, Mette Fauskanger, svara at om helsestasjonen skal flytta, så er 
det ein stor fordel at legesenteret flytta med. Det er svært viktig med samlokalisering av desse 
tenestene. 
 
Rådmann Jarle Landås orienterte om tilstanden på brannstasjonen og Arbeidstilsynet sine krav om 
utbetring. Ein konsulentrapport, som kommunen har fått gjennomført, er "knusande" i sin dom. 
Utfrå rapporten er brannstasjonen altfor liten og utdatert på alle moglege vis. For å tilfredsstilla 
Arbeidstilsynet sine krav må det setjast igang planlegging av ny brannstasjon samtidig som det må 
gjerast "akutt-tiltak" i dagens stasjonslokale.* 
 
 
Formannskapet gjorde ikkje noko realitetshandsaming av budsjett for 2018/økonomiplan i dette 
møtet. 

Formannskapet held fram drøftinga i sitt neste møte, 23. november, og skal då koma koma med si 
budsjettinnstilling til kommunestyret. 

 

FS - vedtak: 

Formannskapet held fram handsaminga av budsjett 2018 og økonomiplan i sitt neste møte 23. 
november. 



 

 

Formannskapet i Radøy - 076/2017 

FS - handsaming: 

Representantar for dei ulike partia la fram sine innspel og synspunkt. 
 
Etter nærare drøftingar vart det lagt fram felles framlegg til budsjett 2018 og økonomiplan 2018-21: 
Rådmannen sitt framlegg til budsjett 2018 og økonomiplan 2018-21 vert vedteke med følgjande 
endringar: 
 

 Auke Reduksjon Netto-
endring 

Merknad 2019 2020 2021  

Driftsbudsjettet         

Inntekter 0 0       

Omdisp 
regionsentermidlar 

-
1350000 

0  Regionsentermidlane ligg i den kommunale 
ramma, og skal brukast i kommunane, men 
visast i fellesnemnda, 

Kostnader         

Vakansar  210000  Vakansar i løpet av 
året. 

    

Sjukefråværetiltak 300000 0  Rådmannen får startløyving for tiltakspakke 
for redusert sjukefråvære, og kjem evt 
tilbake med politisk sak for oppfølgjing. 

Auka vegvedlikehald, 
asfalt 

1000000 0  Rådmannen fullfører 
asfalteringsprogrammet på mindre tiltak 
(gangveg Austmarka må inn). I tillegg 
oppgradering turvegar, stiar i bustadområde 

Driftsstøtte Tjorehagen 50000 0  Jfr søknad om 
driftsstøtte, 
Tjorehagen bør også 
verta vigselsstad. 

50000 50000 50000  

Auke kulturmidlane 40000 0  Aukast til kr 
400.000,- 

    

Auka kulturdagane 30000 0  Til ymse arr.     

Til drift musikk- og 
idrettsrådet 

20000 0  Førebuing Alver 
kommune, møter 
mm 

    

Til 17.mai-nemndene 50000   Adm utarbeider 
retningslinjer for 
tildeling 

    

Auke turstitilrettelegging 30000   Material til klopper 
mm 

    

Kommunal støtte til 
private kulturminnetiltak 

40000   Fersk kulturminneplan må ha midlar til 
oppfølgjing. Avkasting på kulturminnefondet 
så låg at det trengst ekstra løyving 

 210000 210000 0      



         

Investeringsbudsjettet         

Uteområde Hordabø 
skule 

 300000       

Trafikksikring, tiltak i 
Radøyhallen, 

0 200000       

Brukarstyrt heis 
terapibassenget 

        

Mindre investeringar 
teknisk drift 

 500000  Utstyrspakke iflg 
liste frå 2017. 
Invest. 

     

 Investeringsbudsjettet vert 
finansiert frå kapitalfond. 

 1000000      

 0 1000000 0       

         

 
Det vart også sett fram følgjande fellesframlegg til verbalpunkt i budsjett 2018.: 

· Kommunestyret ber rådmannen prioritera ny bakre stolrekkje på tribuna i Radøyhallen, 
og elles melda tilbake til formannskapet på nødvendige vidare tiltak i og rundt 
Radøyhallen. 

· Kommunestyret ber rådmannen utgreia oppgradering av lokale i helsestasjonen. 

· Kommunestyret ber rådmannen om å styrkja og systematisera tilbodet om 
avlastingstilbodet for heimebuande eldre og andre brukargrupper. 

· Kommunestyret ber rådmannen oppgradera venterommet på helsehuset, og gjera det 
«lunare». 

· Kommunestyret ber om at samla plan for kommunale bygg i Manger vert aktivt følgt 
opp i formannskapet i 2018. 

· Kommunestyret understrekar viljen til at planstrategien vert følgt aktivt opp, og at 
prioriterte planar vert ferdigstilte i 2018 og 2019. 

· Belysning gangveg Austmarka og Trævegen (vert å utføra innan TS-tiltaka). 
 

Framlegg til vedtak sett fram i møte vart samrøystes vedteke. 
 

 

FS - vedtak: 

Rådmannen sitt framlegg til budsjett 2918 og økonomiplan 2018-21 vert vedteke med følgjande 
endringar: 
 
 

 Auke Reduksjon Netto-
endring 

Merknad 2019 2020 2021  

Driftsbudsjettet         

Inntekter 0 0       



Omdisp 
regionsentermidlar 

-
1350000 

0  Regionsentermidlane ligg i den kommunale 
ramma, og skal brukast i kommunane, men 
visast i fellesnemnda, 

Kostnader         

Vakansar  210000  Vakansar i løpet av 
året. 

    

Sjukefråværetiltak 300000 0  Rådmannen får startløyving for tiltakspakke 
for redusert sjukefråvære, og kjem evt 
tilbake med politisk sak for oppfølgjing. 

Auka vegvedlikehald, 
asfalt 

1000000 0  Rådmannen fullfører 
asfalteringsprogrammet på mindre tiltak 
(gangveg Austmarka må inn). I tillegg 
oppgradering turvegar, stiar i bustadområde 

Driftsstøtte Tjorehagen 50000 0  Jfr søknad om 
driftsstøtte, 
Tjorehagen bør også 
verta vigselsstad. 

50000 50000 50000  

Auke kulturmidlane 40000 0  Aukast til kr 
400.000,- 

    

Auka kulturdagane 30000 0  Til ymse arr.     

Til drift musikk- og 
idrettsrådet 

20000 0  Førebuing Alver 
kommune, møter 
mm 

    

Til 17.mai-nemndene 50000   Adm utarbeider 
retningslinjer for 
tildeling 

    

Auke turstitilrettelegging 30000   Material til klopper 
mm 

    

Kommunal støtte til 
private kulturminnetiltak 

40000   Fersk kulturminneplan må ha midlar til 
oppfølgjing. Avkasting på kulturminnefondet 
så låg at det trengst ekstra løyving 

 210000 210000 0      

         

Investeringsbudsjettet         

Uteområde Hordabø 
skule 

 300000       

Trafikksikring, tiltak i 
Radøyhallen, 

0 200000       

Brukarstyrt heis 
terapibassenget 

        

Mindre investeringar 
teknisk drift 

 500000  Utstyrspakke iflg 
liste frå 2017. 
Invest. 

     

 Investeringsbudsjettet vert 
finansiert frå kapitalfond. 

 1000000      

 0 1000000 0       

 
Verbalpunkt til budsjett 2018 
 



Kommunestyret ber rådmannen prioritera ny bakre stolrekkje på tribuna i Radøyhallen, og elles 
melda tilbake til formannskapet på nødvendige vidare tiltak i og rundt Radøyhallen. 

· Kommunestyret ber rådmannen utgreia oppgradering av lokale i helsestasjonen. 

· Kommunestyret ber rådmannen om å styrkja og systematisera tilbodet om 
avlastingstilbodet for heimebuande eldre og andre brukargrupper. 

· Kommunestyret ber rådmannen oppgradera venterommet på helsehuset, og gjera det 
«lunare». 

· Kommunestyret ber om at samla plan for kommunale bygg i Manger vert aktivt følgt 
opp i formannskapet i 2018. 

· Kommunestyret understrekar viljen til at planstrategien vert følgt aktivt opp, og at 
prioriterte planar vert ferdigstilte i 2018 og 2019. 

· Belysning gangveg Austmarka og Trævegen (vert å utføra innan TS-tiltaka). 

 

 

Vedlegg: 

Budsjett 2018 rådmannen sitt framlegg__ 

Budsjett 2018 - innspel frå råd for menneske med nedsett funksjonsevne 

Innspel frå Eldrerådet til budsjett 2018 

 

 


